
  Protokół  nr  XXXIX.17

z obrad XXXIX zwyczajnej sesji  Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu  19 grudnia 2017 r.
w  godzinach   1100 -  1227  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Miasta  Ełku,  przy  ulicy  Marsz.
J. Piłsudskiego 4.

Na wstępie sesji został odegrany hejnał miasta Ełku.
W sesji uczestniczyło 23 radnych, zgodnie z załączoną do protokołu  listą obecności.

Pkt 1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności.
Przewodniczący  Rady  Miasta Dariusz Wasilewski otworzył  XXXIX sesję Rady Miasta Ełku

wypowiadając formułę: „Otwieram XXXIX zwyczajną sesję Rady Miasta Ełku”. Na podstawie listy
obecności stwierdził prawomocność obrad -  w chwili obecnej w sesji uczestniczy 23  radnych,  co
wobec  ustawowego  składu  rady  wynoszącego  23  radnych  stanowi  kworum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych decyzji. 

          Przewodniczący  Rady  Miasta Dariusz Wasilewski powitał: Prezydenta Miasta Tomasza
Andrukiewicza,  Pierwszego  Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Artura  Urbańskiego,  Sekretarza  Miasta
Marcina Radziłowicza, Skarbnika Miasta Jarosława Wróbla, Adama Dobkowskiego Kierownika Biura
Regionalnego  w  Ełku  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego,
st.  bryg.  Mirosława  Hołubowicza  w  stanie  spoczynku  Warmińsko-Mazurskiego  Komendanta
Wojewódzkiego Państwowej  Straży  Pożarnej, naczelników  wydziałów,  przedstawicieli  mediów
i wszystkich zebranych.

Pkt 2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji - protokół był do wglądu w Biurze Rady Miasta.
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski  poprosił o zgłaszanie uwag, zastrzeżeń do

protokołu z ostatniej sesji.
W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący  Rady  Miasta  Dariusz  Wasilewski

stwierdził, że radni przez aklamację przyjęli protokół nr XXXVIII.17 bez uwag.

Pkt 3 . Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący  Rady  Miasta  Dariusz  Wasilewski  poinformował,  że  na  pisemny  wniosek

prezydenta miasta wnosi o wykreślenie z proponowanego porządku obrad:
- w punkcie 5. podpunktu 5) z tematem: podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego, zwanego „Ełk – Obwodnica Północna IV” ,
- punktu 6. Stanowisko w sprawie wskaźnika miejsc parkingowych stosowanego w pracach plani-
stycznych,
- w podpunkcie 6) i 7) wyrazy „Gminnego” zamienić wyrazem „Miejskiego”.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miasta  Dariusz  Wasilewski  poprosił  o  inne  wnioski  do
zaproponowanego porządku obrad. 

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  oprócz  wyżej  zacytowanych  wniosków
zgłosił  kolejny  formalny  wniosek  o  uzupełnienie  porządku  obrad  o  podjęcie  uchwały  w  sprawie
ustalenia wydatków niewygasających  z upływem roku budżetowego 2017. Temat ten zaproponował
wpisać w miejsce wykreślonego tematu w punkcie 5. podpunkcie 5). 

Radni nie wnieśli zastrzeżeń i innych wniosków nie zgłosili.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Dariusz  Wasilewski  odczytał  propozycję  porządku  obrad
uwzględniając wyżej zacytowane wnioski i poddał pod głosowanie: 23 głosami „za”, przy 0 głosach
„przeciw” i 0 głosach „wstrzym.” - jednomyślnie „za” radni  przyjęli      następujący porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji rady (nr XXXVIII.17).
3. Zatwierdzenie porządku obrad.  
4. Sprawozdanie z działalności prezydenta miasta za okres między sesjami.
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5. Podjęcie uchwał w sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027,
2) zmian w budżecie miasta Ełku na rok 2017, 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego,
4) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwanego „Ełk – Miłosza”,
5) ustalenia wydatków niewygasających  z upływem roku budżetowego 2017,
6) przyjęcia  Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy

Miasta Ełku na rok 2018,
7) przyjęcia  Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Miasta Ełku na lata 2018-

2022,
8) zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis,
9) Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2018-2027,
10) uchwalenia budżetu miasta Ełku na rok 2018.

    6.  Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok.
7. Informacja w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz 
    praca społecznie użyteczna w 2018 r.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Oświadczenia i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  poinformował,  że  na  dzisiejszą  sesję  został
zaproszony   st.  bryg.  Mirosław  Hołubowicz  Warmińsko-Mazurski  Komendant  Wojewódzkiej
Państwowej  Straży  Pożarnej,  który  zakończył  służbę  na  rzecz  społeczności.  Prezydent  Miasta
przypomniał, że st. bryg. Mirosław Hołubowicz przed objęciem wyżej wymienionego stanowiska był

  Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Ełku. Podziękował za współpracę oraz
służbę realizowaną z poświęceniem i wielką pasją.

 St.  bryg.  Mirosław  Hołubowicz  w  stanie  spoczynku  Warmińsko-Mazurski  Komendant
Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej podziękował za zaproszenie.

 Pkt 4.  Sprawozdanie z działalności prezydenta miasta za okres między sesjami.

Sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta Ełku w okresie od 27 listopada 2017 r.  do
15 grudnia 2017  r., w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz  w uzupełnieniu informacji, którą radni otrzymali na
piśmie przedstawił działania jakie były dokonywane w ostatnim okresie  międzysesyjnym, między
innymi poinformował:

 Zestawienie postępowań realizowanych od 28 listopada 2017 r., na które zawarto umowę:
- Budowa oświetlenia ul. Słowackiego - pasaż oraz ul. Gizewiusza - garaże w Ełku, z podziałem
na 2 części; - część 2: Wykonanie oświetlenia ul. Gizewiusza przy garażach wraz z budową kanału
teletechnicznego.

 Postępowania,  w których został dokonany wybór najkorzystniejszej  oferty (przed podpisaniem
umowy):
-  rewitalizacja  ełckich  podwórek  -  zagospodarowanie  i  rozwój  przestrzeni  publicznej  w
śródmieściu - centrum - II etap, z podziałem na 5 części; - część 1: Zagospodarowanie terenu przy
ul. Mickiewicza 26, 28, 32 w Ełku,
-  rewitalizacja  ełckich  podwórek  -  zagospodarowanie  i  rozwój  przestrzeni  publicznej  w
śródmieściu - centrum - II etap, z podziałem na 5 części; - część 2: Zagospodarowanie terenu przy
ul. Mickiewicza 33, 35 w Ełku,
-  rewitalizacja  ełckich  podwórek  -  zagospodarowanie  i  rozwój  przestrzeni  publicznej  w
śródmieściu - centrum - II etap, z podziałem na 5 części; - część 3: Zagospodarowanie terenu przy
ul. Mickiewicza 27, 29, 31 w Ełku,
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-  rewitalizacja  ełckich  podwórek  -  zagospodarowanie  i  rozwój  przestrzeni  publicznej  w
śródmieściu - centrum - II etap, z podziałem na 5 części; - część 4: Zagospodarowanie terenu przy
ul. Mickiewicza 39 w Ełku,
-  rewitalizacja  ełckich  podwórek  -  zagospodarowanie  i  rozwój  przestrzeni  publicznej  w
śródmieściu - centrum - II etap, z podziałem na 5 części; - część 5: Zagospodarowanie terenu przy
ul. Chopina 9 w Ełku.

 Postępowania,  w których dokonano otwarcia ofert  (trwa ocena ofert  pod względem formalno-
prawnym):
- Przebudowa i rozbudowa Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku - Etap 4-7.

 Postępowania ogłoszone (przed otwarciem ofert):
- zagospodarowanie brzegu jeziora ełckiego na cyplu dla rozwoju turystyki i rekreacji w Ełku - II
etap,
-  rozbudowa  ścieżek  rowerowych  nad  rzeką  Ełk  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  w Ełku,
z podziałem na 3 części: - część 1: Przebudowa istniejącej ścieżki pieszo-rowerowej w obrębie
plaży miejskiej,
-  rozbudowa  ścieżek  rowerowych  nad  rzeką  Ełk  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  w Ełku,
z podziałem na 3 części: - część 2: Przebudowa istniejącej ścieżki pieszo-rowerowej nad rzeką Ełk
wraz z rozbiórką i budową kładki nad rzeką Ełk,
-  rozbudowa  ścieżek  rowerowych  nad  rzeką  Ełk  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  w Ełku,
z podziałem na 3 części: - część 3:  Budowa parku Kopernika V etap
-   budowa  separatora  z  systemem  podczyszczania  ścieków  deszczowych  z  ul.  Parkowej  i
Kilińskiego.

 Kolejne  unijne  środki  trafią  do  Ełku.  Wkrótce  na  terenie  miasta  będzie  realizowany  projekt
„Rozwój  zrównoważonego  transportu  publicznego  w mieście  Ełk”,  w ramach którego  miasto
pozyskało  ponad  12,8  mln  zł  dofinansowania  z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
Województwa Warmińsko Mazurskiego na lata 2014-2020. 

 Miasto Ełk pozyskało 2 mln zł  dofinansowania z Unii  Europejskiej  na realizację projektu  pn.
„Zastosowanie  nowoczesnych  technologii  informacyjno  –  komunikacyjnych  w  usługach
publicznych świadczonych przez Urząd Miasta Ełku”.  Projekt będzie wdrażany od stycznia do
grudnia 2018 r. Projekt zakłada wykonanie następujących e-usług: 
1.    Zajęcie pasa drogowego 
2.    Dodatek mieszkaniowy 
3.    Zezwolenie na umieszczenie reklamy 
4.    Elektroniczne OPI 
5.    Dodatek energetyczny
6.    Wniosek o lokalizację przyłącza kanalizacyjnego 
7.    Zezwolenie na punkt handlowy 
8.    Dotacja na modernizację ogrzewania 
9.    Zintegrowany system informacji publicznej Ełku 
10.  GIS 
11.  Uzgodnienie lokalizacji zjazdu lub przebudowa zjazdu
12.  Elektroniczne Centrum Obsługi interesanta 
13.  Zgłoszenie awarii w pasie drogowym

 Prezydent  Ełku  przyznał  stypendia  szkolne  blisko  600  uczniom  z  ełckich  szkół
podstawowych,  gimnazjalnych  i  ponadgimnazjalnych.  Wypłaty  stypendiów  w  ełckich
szkołach  rozpoczęły  się  5  grudnia  2017  roku.  Kwota  stypendium  (jednorazowy  przelew)
uzależniona jest od dochodu na jedną osobę w rodzinie i wynosi od 420 zł do 640 zł. Łączna
kwota przyznanych stypendiów na okres wrzesień - grudzień 2017 r. to ok. 250 tys. zł, w tym z
budżetu miasta 50 tys. zł.
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 Prezydent  Ełku  przyznał  nagrodę  oraz  wyróżnienie  w dziedzinie  kultury  fizycznej  za
wysokie  wyniki  osiągane  na  arenie  krajowej  i  międzynarodowej.  Spotkanie  z  ełckimi
sportowcami odbyło się 5 grudnia w miejskim ratuszu.

 5 grudnia 2017 r. Prezydent Ełku wręczył stypendia najlepszym uczniom miejskich szkół
podstawowych i gimnazjów, za wyniki w nauce i aktywność społeczną.  Łączna kwota
przyznanych  stypendiów  to  29  tys.  zł.  Podczas  spotkania  wyróżnienia  odebrało  44
młodych  ełczan.  Stypendia  przyznawane  są  w  celu  wsparcia  finansowego  uczniów
miejskich szkół podstawowych (kl. V i VI), gimnazjów oraz Liceum Ogólnokształcącego
w  Zespole  Szkół  Sportowych,  którzy  wykazują  się  znaczącą  działalnością  społecznie
użyteczną i osiągają bardzo dobre wyniki w nauce. Na okres stypendialny od 1 września
do 31 grudnia 2017 r. wpłynęło 131 wniosków.

 Rozpoczęła  się  akcja  zimowa - zgodnie z zawartą  umową z Przedsiębiorstwem Usług
Komunalnych w Ełku Sp. z o. o. obejmuje usuwanie mechaniczne i ręczne śniegu oraz
śliskości z jezdni oraz ciągów pieszych. W budżecie miasta na akcję zimową zaplanowano
kwotę  1,56  mln  zł  (obejmuje  ona  okres:  od grudnia  2017 do końca  marca  2018 oraz
listopad 2018) i jest wyższa o 80 tys. zł (niż w roku ubiegłym). Najważniejsze koszty
ponoszone są co roku na usuwanie mechaniczne i ręczne śniegu, śliskości z jezdni oraz
ciągów pieszych, a także na uzupełnianie zapasów piasku i soli. 

 Zmiany tras i rozkładów jazdy autobusów MZK na linii nr 11 i 14. Do rozkładów jazdy (linii nr 11
i  14) zostaną włączone przystanki  na ul.  Bahrkego i  ul.  Kolonia w Ełku.  W związku z czym
obowiązujące rozkłady ulegną zmianie.  Ponadto: dla obu linii na osiedlu Konieczki zmieni się
kierunkowość  przystanków.  W  kierunku  pętli  autobusowej  (Zakłady  Mięsne)  wyłączony
z rozkładu zostanie przystanek 05 Sikorskiego przejazd kolejowy.

 Ełk  uhonorowany  Certyfikatem  „Samorządowego  Lidera  Edukacji  2017”  oraz wyróżniony  w
kategorii „Lider Współpracy Edukacyjnej”. Gala Finałowa VII  edycji Ogólnopolskiego Programu
Certyfikacji  Gmin,  Powiatów  i Samorządnych  Województw  „Samorządowy  Lider  Edukacji"
odbyła  się  9  grudnia  2017  roku  w  Auli  Collegium  Novum  Uniwersytetu  Jagiellońskiego  w
Krakowie.  W VII edycji Programu „Samorządowy Lider Edukacji" Miasto Ełk znalazło się w
gronie 75 gmin i powiatów z całej Polski,  które otrzymały certyfikat „Samorządowego Lidera
Edukacji". Certyfikat przyznany został na okres od grudnia 2017 roku do grudnia 2018 roku.

 W  Pałacu  Prezydenckim  odbyło  się  spotkanie  „Wspólnie  o  Konstytucji,  wspólnie  o  ustroju
państwa”,  w  którym  wzięli  udział  m.in.  prezes  Naczelnego  Sądu  Administracyjnego,
konstytucjonaliści,  prezydenccy  ministrowie,  a  także  eksperci  i  przedstawiciele  środowisk
prawniczych, samorządowych, rady rozwoju oraz młodzież. Na zaproszenie Kancelarii Prezydenta
RP w wydarzeniu wziął  udział  także Prezydent  Miasta Ełku Tomasz Andrukiewicz.  Spotkanie
poświęcone było określeniu przyszłości Konstytucji RP, ale także temu, jak powinna wyglądać
Polska,  w której  będą  żyły  następne pokolenia.  Rozmawiano o  obowiązującej  konstytucji,  jej
zapisach, o tym czego brakuje w konstytucji, biorąc pod uwagę 30 lat od zmian ustrojowych w
Polsce.

 Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej Sp. z o. o. zakończyło budowę nowej instalacji odpylania w
ciepłowni przy ul. Ciepłej 10. Łączny koszt inwestycji to ok. 6 mln zł. Zastosowana technologia
jest najnowocześniejszą dostępną metodą w technice elektrofiltrów. Elektrofiltry w kotle nr 2 i 3
są  o  połowę  tańsze  w  eksploatacji,  zużywają  połowę  mniej  energii  elektrycznej  niż
dotychczasowa instalacja oparta na mechanicznych cyklonach.  Nie wpłynie to więc na koszty
wytwarzania ciepła. Emisja pyłów będzie nie wyższa niż z kotłowni spalających gaz ziemny lub
olej, mimo że w ełckim PEC-u spalany jest węgiel. Emisja pyłów nie będzie wyższa niż naturalna
zawartość pyłów w powietrzu atmosferycznym, a wiec nie będzie pogarszać jego stanu.

 Papież Franciszek otrzymał prezent świąteczny z Polski. Mazurska choinka od 7 grudnia zdobi
Plac Świętego Piotra,  dodając jednocześnie blasku zbliżającym się świętom. Tego dnia Papież
spotkał  się z polską delegacją. W audiencji  wzięli  udział m.in.  przedstawiciele naszego miasta
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i  regionu:  Prezydent  Ełku  Tomasz  Andrukiewicz,  Marszałek  Województwa  Gustaw  Brzezin,
Wojewoda  Warmińsko-mazurski  Artur  Chojecki,  Biskup  Ełcki  Jerzy  Mazur  i  Metropolita
Warmiński Józef Górzyński.

W  związku  z  brakiem  chętnych  do  zabrania  głosu  i  brakiem  formalnych  zastrzeżeń  do
przedstawionego sprawozdania  Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że radni zapoznali  się
i przyjęli do wiadomości sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta. 

Pkt 5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:
1) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2017-

2027,  w załączeniu do protokołu. 
Prezydent  Miasta Tomasz Andrukiewicz poinformował,  że projekt  uchwały wraz ze zmianami

budżetu miasta szczegółowo omawiano  w poszczególnych komisjach. Wniósł o przyjęcie uchwał.

 Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:  
> Przewodnicząca Komisji  Oświaty i   Kultury Ewa Awramik  poinformowała, że  komisja  wydała
pozytywną opinię do projektu uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Sportu  i  Rekreacji  Andrzej  Koc  poinformował  -  komisja  wyraziła
pozytywną opinię do projektu uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego i  Porządku Publicznego  Wojciech  Kwiatkowski

poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Jan Stradczuk poinformował -  komisja wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały. 
 > Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Irena Markowska poinformowała,
że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski  poddał  pod głosowanie projekt  uchwały
w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem autopoprawki.

W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących” – 0.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIX.384.17  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na
lata 2017– 2027, w załączeniu do protokołu.

* * *
2) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2017 rok,  w załączeniu do protokołu.

Zaproponowane  zmiany  do  budżetu  omawiane  były  na  poszczególnych  komisjach.
Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty i  Kultury Ewa Awramik  poinformowała, że  komisja  wydała

pozytywną opinię do projektu uchwały.
 Przewodniczący  Komisji  Sportu  i  Rekreacji  Andrzej  Koc  poinformował  -  komisja  wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały.
 Przewodniczący Komisji  Mienia Komunalnego i Porządku Publicznego Wojciech Kwiatkowski

poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Jan Stradczuk poinformował -  komisja wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały. 
 Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej  Irena  Markowska

poinformowała, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
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Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski  poddał  pod głosowanie projekt  uchwały
w sprawie jak wyżej.

W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących” – 0.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIX.385.17 w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2017 rok, w załączeniu do
protokołu.  

*  *  * 
3) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa
drogowego, w załączeniu do protokołu.

Prezydenta Miasta Tomasz Andrukiewicz omówił i wniósł o przyjęcie uchwały.  

Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:
 Przewodniczący Komisji  Mienia Komunalnego i Porządku Publicznego Wojciech Kwiatkowski

poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Jan Stradczuk poinformował -  komisja wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  D.  Wasilewski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie jak wyżej.
W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 21 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących”- 2.  

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 21 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIX.386.17 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości  stawek opłat  za
zajęcie pasa drogowego, w załączeniu do protokołu.

*  *  *
4) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwa-
nego „Ełk – Miłosza”, w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta  Tomasz Andrukiewicz omówił i wniósł o przyjęcie uchwały.

Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:
 Przewodniczący Komisji  Mienia Komunalnego i Porządku Publicznego Wojciech Kwiatkowski

poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Radni nie kwestionowali zgodności zapisów planu ze Studium uwarunkowań i kierunków za-
gospodarowania przestrzennego miasta Ełku. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał  pod głosowanie zgodność zapisów planu ze Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Ełku; 23 głosami  „za”, przy 0
głosach „przeciw i 0 głosach wstrzymujących radni stwierdzili o przyjęciu zgodności zapisów planu
ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Ełku. 

Przewodniczący Rady Miasta  poinformował, że do projektu miejscowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego, zwanego „ Ełk – Miłosza” nie wpłynęły żadne uwagi.

Nie podjęto dyskusji.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  D.  Wasilewski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie jak wyżej.
W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących”- 0.  

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIX.387.17 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego, zwanego „Ełk – Miłosza”, w załączeniu do protokołu.

*  *  *
5) Projekt uchwały  w sprawie  ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego
2017, w załączeniu do protokołu.

Prezydenta Miasta Tomasz Andrukiewicz omówił i wniósł o przyjęcie uchwały. 

Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:
 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Jan Stradczuk poinformował -  komisja wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  D.  Wasilewski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w zaproponowanym brzmieniu.
W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących”- 0.  

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała  Nr XXXIX.388.17 w  sprawie  ustalenia  wydatków  niewygasających   z  upływem  roku
budżetowego 2017, w załączeniu do protokołu.

*  *  *

6) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych Gminy Miasta Ełku na rok 2018, w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił i wniósł o przyjęcie uchwały.

Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:
 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Jan Stradczuk poinformował -  komisja wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały. 
 Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej  Irena  Markowska

poinformowała, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski poddał pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie jak wyżej.

W głosowaniu udział wzięło 23 radnych.
Wynik głosowania: „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymujących” – 0.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę.
Uchwała  Nr  XXXIX.389.17 w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego Programu  Profilaktyki  i

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  Gminy  Miasta  Ełku  na  rok  2018,  w  załączeniu  do
protokołu.
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*  *  *
7) Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia  Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy
Miasta Ełku na lata 2018-2022, w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił i wniósł o przyjęcie uchwały. 

Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:
 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Jan Stradczuk poinformował -  komisja wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały. 
 Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej  Irena  Markowska

poinformowała, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  D.  Wasilewski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie jak wyżej.

W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących”- 0.  

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIX.390.17 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii
Gminy Miasta Ełku na lata 2018-2022, w załączeniu do protokołu.

*  *  * 
8) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis,
w załączeniu do protokołu.

Prezydenta Miasta Tomasz Andrukiewicz zgłosił autopoprawkę o dopisanie wyrazów „ust. 4”
w § 6 ust. 1 - na końcu zdania.  Poinformował, że szczegółowo radni analizowali niniejszy projekt
podczas obrad komisji. Wniósł o przyjęcie uchwały. 

Szczegółowe uzasadnienie podjęcia uchwały, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Dariusz Wasilewski poprosił o przedstawienie opinii przyjętych
przez komisje:
 Przewodniczący Komisji  Mienia Komunalnego i Porządku Publicznego Wojciech Kwiatkowski

poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Jan Stradczuk poinformował -  komisja wyraziła

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Bogusław  Wisowaty  zwrócił  się  z  zapytaniem:  „czy
przedsiębiorcy już funkcjonujący mogą skorzystać ze zwolnień na mocy tej uchwały dokupując np.
grunt lub poszerzając działalność?”

Odpowiedzi na powyższe zapytanie udzielił Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel, informując, że
w uchwale jest mowa o nowej inwestycji. Nie ma przeciwwskazań, aby przedsiębiorstwa skorzystały,
ale musi to być nowa inwestycja.

Innych głosów w dyskusji nie było.

Przewodniczący  Rady  Miasta  D.  Wasilewski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem autopoprawki.
W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących”- 0.  

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIX.391.17 w sprawie  zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy
de minimis, w załączeniu do protokołu.

* * *
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9) Projekt uchwały  w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2018-2027,  w
załączeniu do protokołu.

Prezydent   Miasta  Tomasz  Andrukiewicz   omówił  projekt  uchwały,  łącznie  z  projektem
budżetu  miasta  na  2018  rok  oraz  autopoprawką  zawartą  w  piśmie  stanowiącym  załącznik  do
protokołu.  Prezydent poinformował, że projekt budżetu miasta na  2018 rok do Rady Miasta został
złożony 15 listopada 2017  r.  Nad projektem budżetu radni pracowali  w  poszczególnych komisjach.
Dochody  budżetu  miasta  planowane  są  w wysokości  267  299  366 zł,   z  tego:  dochody  bieżące
w wysokości 228 491 220 zł, dochody majątkowe w wysokości 38 808 146 zł.

Wydatki budżetu miasta planowane są w wysokości 291 073 000 zł, z tego: wydatki bieżące
w wysokości 227 651 220 zł, wydatki majątkowe w wysokości 63 421 780 zł, w tym:
- inwestycje i zakupy inwestycyjne – 62 244 780 zł
- pozostałe wydatki majątkowe – 1 177 000 zł.

Prezydent zapewnił, że sytuacja budżetu będzie na bieżąco monitorowana i radni będą infor-
mowani. Następnie wniósł o przyjęcie budżetu na rok 2018 w wersji przedłożonej i szczegółowo prze-
dyskutowanej na poszczególnych komisjach Rady Miasta.

 Przewodniczący  Rady  Miasta   Dariusz  Wasilewski  poinformował,  że  Skład  Orzekający
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie wydał pozytywną opinię o projekcie budżetu na 2018 r.
zawartą w Uchwale Nr RIO.VIII-0120-766/17 z dnia  6 grudnia 2017 r. oraz Uchwale Nr RIO.VIII-
0120-767/17 w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej  na lata  2018 -  2027.   Uchwały stanowią załącznik do protokołu.  Były one
przedmiotem obrad na posiedzeniach komisji.

Przewodniczący  Rady Miasta   Dariusz Wasilewski  poprosił  o  przedstawienie  opinii  przez
komisje do projektu uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2018-
2027:
>  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Ewa Awramik  poinformowała, że  komisja

wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji  Andrzej Koc   poinformował,  że  komisja
wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały. 
>  Przewodniczący  Komisji   Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski
poinformował, że komisja wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały. 
> Przewodniczący Komisji  Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Jan Stradczuk poinformował, że
komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
>  Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Irena  Markowska  poinformowała,  że
komisja wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski  poddał  pod głosowanie projekt  uchwały

w sprawie jak wyżej.
W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących” – 0.
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIX.392.17 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na
lata 2018– 2027,   w załączeniu do protokołu.

* * *
10)  Projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Ełku  na  rok  2018, w załączeniu  do
protokołu.

Przewodniczący  Rady Miasta  Dariusz  Wasilewski   poprosił  o  przedstawienie  opinii  przez
komisje:
>  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Ewa Awramik  poinformowała, że  komisja

wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji  Andrzej Koc   poinformował,  że  komisja
wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały. 
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>  Przewodniczący  Komisji   Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski
poinformował, że komisja wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały. 
> Przewodniczący Komisji  Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Jan Stradczuk poinformował, że
komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
>  Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Irena  Markowska  poinformowała,  że
komisja wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Radny Dariusz Dracewicz poinformował, że Klub Radnych „Łączy nas Ełk” uważa, iż projekt
budżetu na 2018 rok jest ambitny i nie ulega wątpliwości, że można go nazwać dobrym. Biorąc pod
uwagę raczej pewny fakt, że Via Baltica jednak będzie w końcu realizowana przez Rząd, chciałbym
zauważyć że za kilka lat całkowicie zmieni się ruch w mieście Ełku, w związku z realizacją Via Baltici .
Nasuwa się zatem pytanie, czy nie lepiej jest skoncentrować się na wybudowaniu całkowicie nowej
drogi,  czyli  tzw.  małej  obwodnicy  wzdłuż  torów  PKP.   W  tej  chwili  droga  Wojska  Polskiego
funkcjonuje całkiem dobrze i  tak wielką inwestycję odłożyć na przyszłość,  a rozpocząć prace nad
całkiem nową drogą. Odkładając prace nad małą obwodnicą do realizacji w przyszłości spowoduje, że
miasto finansowo znacznie zaangażuje się w przebudowę drogi Wojska Polskiego, która funkcjonuje i
będzie nadal funkcjonować (oprócz poprawienia skrzyżowania ulic Armii Krajowej z Zamkową, które
faktycznie  wymaga  natychmiastowego  rozwiązania).  Inwestując  w  coś  nowego  (mała  obwodnica)
miasto                      i mieszkańcy zyskaliby nową arterię komunikacyjną, która powinna udrożnić i
odblokować częściowo ul. Wojska Polskiego i zmniejszyć natężenie ruchu na niej. Chyba lepiej mieć
dwie drogi – jedną funkcjonującą, a drugą nową, niż jedną ulepszoną bez drugiej ulicy. Miasto Ełk już
znacząco zaangażowało się w dokumentację i pozwolenia na przebudowę ul. Wojska Polskiego, ale
czy nie byłoby zasadne w końcu pochylić się nad małą obwodnicą miasta?

Radny Ireneusz Dzienisiewicz poinformował, między innymi, że z satysfakcją przyjął projekt
budżetu  miasta  na  2018  rok.  Pozytywnie  ocenił  dążenie  do  pełnej  rewitalizacji  zdegradowanych
obszarów miasta. W projekcie budżetu nie ma zapisu odnośnie „darmowych biletów dla uczniów”, ale
z uzyskanej informacji wie i cieszy się z tego, że w trwają prace nad przygotowaniem propozycji
bezpłatnej komunikacji dla dzieci i młodzieży. W całości poprze przedłożony projekt budżetu i będzie
głosował za jego przyjęciem.

Radny Krzysztof Wiloch przedłożył i odczytał stanowisko Klubu Radnych „Łączy nas Ełk”,
do projektu budżetu miasta na rok 2018, zawarte w piśmie z dnia 18 grudnia 2017 r.,  cytuję: 

„  W  związku  z  zaplanowanym  w  programie  XXXIX  zwyczajnej  sesji  Rady  Miasta  Ełku  w  dniu
19 grudnia 2017 r., głosowaniem projektu uchwały budżetowej Miasta Ełku na 
2018 rok,  jako członkowie Klubu Radnych „Łączy nas Ełk”,  przedkładamy niniejszym stanowisko
w przedmiotowej sprawie:

1. Mając na uwadze, że projekt budżetu Miasta Ełku na 2018 rok zawiera szereg pozycji, 
o które wnioskowaliśmy jako Klub, lub o które wielokrotnie zabiegaliśmy i wspieraliśmy wspólnie
z  niektórymi  pozostałymi  radnymi,  a  także  mając  poczucie  odpowiedzialności  za nasze miasto
i wszystkich jego mieszkańców, deklarujemy swoje poparcie dla przedłożonego budżetu, chociaż
nie wszystkie jego zapisy spełniają nasze oczekiwania.
Pozytywnie oceniamy dążenie do pełnej rewitalizacji zdegradowanych obszarów miasta, zaplano-
wane remonty i modernizacje wyeksploatowanych ciągów komunikacyjnych 
i parkingów, z jednoczesnym tworzeniem sieci ścieżek rowerowych oraz budowę zupełnie nowej in-
frastruktury. Pozytywnie oceniamy również dążenie do maksymalnego wykorzystania zewnętrznych
źródeł finansowania z programów Unii Europejskiej oraz programów krajowych.

2. W projekcie przyszłorocznego budżetu nie znaleźliśmy jednak jednoznacznych deklaracji dla reali-
zacji  niektórych naszych postulatów dotyczących obszarów wsparcia finansowego skierowanego
bezpośrednio do mieszkańców Ełku. Jako radni klubu „Łączy nas Ełk” jesteśmy w pełni przekona-
ni o konieczności przeniesienia środka ciężkości wydatkowanych środków publicznych. Uważamy
i z pełną determinacją będziemy przekonywali cały ełcki samorząd, aby w zdecydowanie większym
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zakresie przeznaczyć środki  budżetu miasta na systemowe wspieranie  budżetów rodzin ełckich.
Mamy tu na uwadze głównie dwa następujące projekty, za którymi opowiadamy się od kilku już lat:
 Projekt pierwszy: „DARMOWE BILETY MZK DLA UCZNIÓW”.

Wnioskujemy, aby podjąć jednoznaczną decyzję i z dniem 01 września 2018 roku wprowadzić
darmowe przejazdy autobusami Miejskiego Zakładu Komunikacji za okazaniem ważnej legity-
macji ucznia szkoły, której organem założycielskim jest Gmina Miasto Ełk. Jednocześnie mamy
przeświadczenie, że wszelkie dane liczbowe 
i szacowane koszty są znane, więc dalsza zwłoka w podjęciu decyzji nie jest naszym zdaniem
wskazana.

 Projekt drugi: „PŁACA MINIMALNA BEZ STAŻOWEGO”.
W ramach środków przewidzianych w przyszłorocznym budżecie na wzrost wynagrodzeń, wnio-
skujemy o wprowadzenie jednoznacznego systemu wynagradzania pracowników zatrudnionych
we wszystkich jednostkach miejskich, w ramach którego dodatek pieniężny za staż pracy nie
byłby wliczany do minimalnego wynagrodzenia za pracę określonego odrębnymi przepisami
prawa. Wszelkie próby wprowadzania tej  zasady fakultatywnie przez poszczególne jednostki
będą naszym zdaniem nieefektywne i  spowodują pogłębioną frustrację szeregu pracowników
z najdłuższym stażem pracy. 

3. Pomimo wprowadzenia do projektu wydatków inwestycyjnych na 2018 rok, zadań wskazujących na
próbę połączenia komunikacyjnego pomiędzy ul. Dąbrowskiego 
i osiedlem Kochanowskiego, uważamy za konieczne stworzenie wyraźnej koncepcji, studium komu-
nikacyjnego, z uwzględnieniem tzw. „małej obwodnicy miasta”. Temat ten od wielu lat poruszany
jest przy każdej dyskusji o przepustowości komunikacyjnej miasta 
i czas najwyższy, aby zmierzyć się z tym trudnym zadaniem w sposób odważny 
i profesjonalny.

4. Liczymy na to, że – podobnie jak w latach poprzednich – wprowadzane będą do realizacji w ciągu
roku  budżetowego  2018  przedsięwzięcia  wcześniej  zgłaszane  również  przez  członków  Klubu
„Łączy nas Ełk”, w tym m.in.:
 Naprawa terenu zniszczonego w wyniku inwestycji miejskiej przy budynkach na 

ulicy Wawelskiej nr 22g i 22h;
 Budowa parkingów ogólnodostępnych przy ulicy Matki Teresy z Kalkuty (działki 

o nr geod.: 3853/4 i 3718/12);
 Budowa parkingów ogólnodostępnych wzdłuż ulicy Grajewskiej (działki o nr geod.: 3383/15,

3383/16 i 3383/20). 
Mając  nadzieję  na  pozytywną  współpracę  przy  realizacji  przyszłorocznego  budżetu,

oczekujemy, że poruszone przez nas tematy zostaną przeanalizowane z należytą uwagą i znajdą swoje
miejsce już od przyszłego 2018 roku.”

 Wywiązała się dyskusja, w trakcie której głos zabrali:

➢ radny Nikodem Kemicer poinformował,  że wsparcie finansowe rodzin naszego miasta jest
wnioskiem  Komisji  Zdrowia,  Rodziny  i  Polityki  Społecznej,  który  został  wcześniej  do
Prezydenta Miasta zgłoszony, a więc nie rozumie dlaczego Klubu Radnych „Łączy nas Ełk”
taki wniosek składa, przypisując go swojemu klubowi. Zauważył również, fakt, że żaden z
Klubu Radnych „Łączy nas Ełk” nie jest członkiem Komisji   Zdrowia, Rodziny i  Polityki
Społecznej,  więc nie może mieć pojęcia o podejmowanych tematach związanych ze wspar
iem ełckich rodzin.  Odnośnie wypowiedzi  radnego D. Dracewicza nie rozumie argumentu
odnośnie przebudowy ulicy Wojska Polskiego  - w projekcie budżetu na 2018 rok nie ma tego
zadania. 
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➢ Radny  D.  Dracewicz  –  wie  że  nie  jest  wpisana  przebudowa  ulicy  Wojska  Polskiego  do
projektu budżetu  na  2018 rok,  ale  wszyscy  wiemy,  że  trwają  prace,  został  przygotowany
projekt - chodzi o to, aby nie ruszać tego i zająć się inną ulicą.

➢ Radny Bogusław Wisowaty przypomniał, że w miesiącu wrześniu b. r. Klub Radnych „Dobro
Wspólne”  na  swoim  posiedzeniu  wspólnie  z  prezydentem  podjął  temat,  aby  znalazły  się
środki w budżecie miasta na podwyżkę pensji dla pracowników. W związku z tym prosi, aby
nie  przypisywał  sobie  tego  inny klub,  ponieważ  Klub Radnych „Dobro  Wspólne”  na  ten
problem zwrócił uwagę już dużo wcześniej.

➢ Przewodniczący Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju Jan Stradczuk na ręce Prezydenta Miasta
złożył  podziękowanie  wszystkim,  którzy przyczynili  się  do  opracowania  projektu  budżetu
miasta na 2018 rok. Uznał, że jest to dobry budżet. O szczegółach była mowa już wcześniej,
również  w  komisjach.  Radni  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  budżetu  na  2018  rok.
Podziękował Prezydentowi Miasta za współprace z radnymi nad przygotowaniem projektu
budżetu. Dzięki tej współpracy radni czują, że każdy ma tzw. „soją cegiełkę” - swój program
jaki realizuje - w tym budżecie. 

➢ Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego i  Porządku Publicznego poinformował,  że
został wywołany do wypowiedzi wnioskami zgłoszonymi przez Klubu Radnych „Łączy nas
Ełk”. Odniósł się do dwóch spraw:
1) Studium komunikacyjne – na Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Prezydent
Miasta zadeklarował, że przystąpimy do tego studium, a więc sprawa jest już rozstrzygnięta.
Ponadto radny przypomniał, że jest to Jego wniosek, który zgłaszał już od 15. lat wcześniej i
jest zadowolony, że wreszcie dojdzie do jego realizacji.
2)  Nie  kontynuowanie  przebudowy ulicy Wojska  Polskiego –  nie  zgadza się  z  tym.  Jeśli
chodzi  o  cykle  przelotowe,  to  są  one  inne  -  różne  na  ulicach.  Na  projekt  ulicy  Wojska
Polskiego wydaliśmy ponad 700 tys. zł, było to cztery lata temu i teraz będziemy rezygnować
z czegoś, co wcześniej zaczęliśmy. Jest to najważniejsza arteria naszego miasta, nie można
zaprzestać  jej  przebudowy.  Jest  innego  zdania  –  należy  kontynuować  przebudowę  ulicy
Wojska Polskiego, mamy dobry projekt, dobre rozwiązania i trzeba to kontynuować.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz podziękował za głosy w dyskusji, wszystkie uwagi
i spostrzeżenia do budżetu miasta. Z satysfakcją przyjmuje deklaracje wsparcia i realizacji wspólnie
budżetu. Prezydent przypomniał, że po raz pierwszy funkcjonujemy jako rada wybrana w okręgach
jedno-mandatowych. Tak wielkiego zaangażowania radnych w poszczególnych okręgach prezydent
nie  widział  od  wielu  lat,  jest  to  wielka  zaleta  okręgów  jedno-mandatowych.  Radni  zgłaszają
propozycje, są one odzwierciedlane w budżecie, nie wszystkie mają literalne odzwierciedlenie, część
prac nad pewnymi rozwiązaniami trwa, liczymy uczniów ze szkół podstawowych i średnich, którzy
korzystają  z  komunikacji  miejskiej,  przygotujemy  założenia  do  budżetu.  Można  się  zastanowić
dlaczego  dzisiaj  z  porządku  obrad  zdjęliśmy stanowisko  w sprawie  wskaźnika  miejsc,  a  między
innymi  dlatego, że prezydent zrobi spotkanie konsultacyjne z prezesami spółdzielni mieszkaniowych,
z deweloperami po to, ażby zachęcić też do udziału i partycypacji w kosztach budowy, przebudowy
parkingów – to co robimy ze spółdzielniami mieszkaniowymi. Z pełną satysfakcją prezydent odnosi
zaangażowanie radnych w te wszystkie przedsięwzięcia. Prezydent myśli, że w przyszłości nie będzie
miało wielkiego znaczenia, kto był inicjatorem jakiegoś wniosku – ważne, że będziemy korzystali
z infrastruktury, która będzie służyła wszystkim mieszkańcom i gościom naszego miasta. 
Prezydent odniósł się do ulicy Wojska Polskiego, ponieważ nie jest ona ulicą tranzytową. Tranzyt
na ulicy Wojska Polskiego wynosi 2,8 przejazdów w skali  całego miasta. Rozwiązania wymagają,
między innymi skrzyżowania, które nie są dostosowane do obecnie funkcjonujących przepisów prawa.
W ciągu  roku  na  ulicy  Wojska  Polskiego  jest  ponad  100.  wypadków  i  kolizji,  w  tym  wypadki
śmiertelne.  Ta  ulica  została  wskazana  w  trakcie  różnych  prac  konsultacyjnych  jako  pierwsza  do
przebudowy  i  na  nią  wstępnie  zostały  zarezerwowane  środki,  chcielibyśmy  postępować
z konsekwencją.  Via Baltica nie spowoduje tego, że  ruch na ul. Wojska Polskiego będzie mniejszy,
ten ruch będzie mniejszy na obwodnicy miasta. 
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Postulaty przedłożone przez radnych, dot. między innymi biletów MZK – będą realizowane tak jak
wcześniej prezydent informował, po dopracowaniu wszystkich kwestii. 
Płaca minimalna – czy kwestie regulacji płac są zapisane w budżecie, są zapisane środki. Prezydent
dodał, że osobiście będzie czuwał nad tym, aby szefowie w jednostkach do tego zostali w odpowiedni
sposób zaangażowani i doprowadzili do realizacji postulatu.  
Koncepcja  studium komunikacyjnego  –  prezydent  myśli,  że  na  najbliższej  sesji  radnym zostanie
przedłożona do przyjęcia w budżecie miasta.
Ponownie Prezydent Miasta wniósł o przyjęcie budżetu miasta na 2018 rok łącznie z autopoprawką
zawartą w piśmie z dnia 14.12.2017 r., którą radni otrzymali.

Radny Krzysztof Wiloch podziękował Prezydentowi Miasta za wypowiedź, przyznał, że nie
chodzi o to, żeby się ścigać w tym kto pierwszy zgłosił, ale to co zgłosił Klub Radnych „Łączy nas
Ełk” literalnie w budżecie nie ma.

Po  zakończeniu  dyskusji Przewodniczący  Rady  Miasta  Dariusz  Wasilewski  poddał  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem autopoprawki.

W głosowaniu  udział wzięło  23 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 23 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących” – 0.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że 23 głosami „za” radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIX.393.17 w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ełku na rok 2018,  w załączeniu
do protokołu.

Pkt 6. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok.
Przewodniczący  Rady  Miasta  Dariusz  Wasilewski  poinformował,  że  projekt  planu  pracy

Komisji Rewizyjnej na 2018 rok wszyscy radni otrzymali. Poprosił o zgłaszanie uwag, bądź innych
tematów do kontroli.

Radni  nie  wnieśli  zastrzeżeń  i  w  głosowaniu  jawnym;  23  głosami  „za”,  przy  0  głosach
„przeciw” i 0 głosach wstrzymujących przyjęli plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok. 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok, w załączeniu do protokołu.

Pkt 7. Informacja w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz
    praca społecznie użyteczna w 2018 r.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz omówił informację w sprawie podmiotów, w których
jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna w 2018 r.
            Radni nie podjęli dyskusji. 

Pkt 8.  Interpelacje i zapytanie radnych.

W tym punkcie nie wniesi0ono żadnych spraw.

Pkt 9. Oświadczenia i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski poinformował, że:
- zaproponował terminy sesji na 2018 rok,
-  radni  otrzymali  kserokopię  pisma  od  Wicemarszałka  Sejmu  RP Stanisława  Tyszki,  z  dnia  27
listopada 2017 roku.

Prezydent Tomasz Andrukiewicz złożył życzenia z okazji zbliżających się świąt Bożego
Narodzenia.

Przewodniczący  Rady  Miasta   Dariusz  Wasilewski  złożył  wszystkim  obecnym  życzenia
świąteczne.
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Pkt 10. Zakończenie obrad.

Po wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Wasilewski zakończył
sesję wypowiadając  formułę: „Zamykam XXXIX  zwyczajną sesji Rady Miasta.”

Protokołowała:           Przewodniczył:

Elżbieta Liziewska      Dariusz  Wasilewski     
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